

OECONRÅDSMØDE

7. oktober 2013, kl.16.15 – 18.15

Til stede: Christoffer, Nina, Rasmus, Nanette, Krista, Peter, Vibeke, Mette, Sara, Heidi, Per, Kristian, Mathias, Agnete, Nikolaj, Mikkel, Maria, Mette, Morten, Lotte, Nikoline, Ida, Anders.

1. Valg af dirigent og referent

Dirigent: Anders

Referent: Nanette

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendes efter en mindre omrokering af punkterne under punkt 6 – Politisk udvalg.

3. Nyt fra formandskabet

a. Julefrokost

Doodle om julefrokost. Dato: 15. november. Overlades hermed til julefrokostudvalget ☺

4. Oeconrådets position ifht. de øvrige foreninger.

Der er de seneste år kommet mange nye foreninger som er specialiseret. Det har skabt nye udfordringer for OR.

Hvor kan Oeconrådet gøre det anderledes, og hvad skal vi fremover?

Der var bred enighed om, at OR skal koncentrere sig om faglighed.

Primært informationsorgan på det politiske område. Mindre konkurrence med andre foreninger.

OR skal varetage opgaver der forbedrer studiemiljøet.

Hvad siger 1. semester?

Ved kun at OR eksisterer pga. holdrepræsentantordning. OR varetager det politiske, hvor andre foreninger slår sig op på fester og andre foredrag.

Forslag om aktiviteter fremover:

- Diskussion om vi fremover skal udbyde kurser for at fremme studerendes færdigheder. Forslag om LYX-programmering.
- Forslag til nyt arrangement til foråret for at gøre opmærksomhed på kommende valgfag for 5. semester.
- Der stilles forslag om at lave et arrangement i foråret i forbindelse med Fremdriftsreformen. Hvilke konsekvenser vil det få for de studerende? Eventuelt sammen med andre BSS-fagråd.
- Forslag om, at ØF tager sig af formidling af kurser.
- Forslag om at promovning af Oeconrådet i forbindelse med det kommende AU-valg.
- Forslag om at OR udbygger sin side på Facebook.

Hvordan gør vi?

Kontakter relevante samarbejdspartnere. Der bør vælges et udvalg. Det foreslås, at aktivitetsudvalget tager sig af arrangementer, og at en kommunikationsstrategi varetages af informationsudvalget. Kommer som et punkt på næste møde.

Skriv til Christoffer, hvis der er input til slides.

5. Informationsudvalg

Der bør tjekkes op på hjemmesiden. Arbejde for Informationsudvalget.

6. Politisk udvalg.

a. Fællesrådet

Per fortæller om Fællesrådet.

Den ene mandatbærer er på udveksling og derfor skal der vælges en suppleant. Rasmus opstilles som suppleant og motiverer sin opstilling. Ingen modkandidater.

Rasmus valgt som suppleant. Applaus.

Der opfordres til, at alle interesserede tager med til Fællesrådsmøde på torsdag d. 10. oktober, kl.19.00.

b. DJØF

Vibeke fortæller om DJØR.

Peter fortæller om DJØF-dagen. Mange spændende oplæg på dagen. Det interessante var netværk med andre fagråd på BSS, hvilket gav anledning til at samarbejde om de problemer vi løber ind i til dagligt. F.eks. mangel på grupperum, manglende stikdåser i S-bygningen. Samlet indsats for at råbe ledelsen op. ABC er ligeledes interesseret i samarbejde med de øvrige fagråd (men er ikke med som frontgruppe, da de ikke har en aftale med DJØF). Forslag om at oprette en Facebook-gruppe, hvor fagrådene/frontgrupperne kan koordinere og diskutere faglige og praktiske problemstillinger. Der er opbakning til at der oprettes en Facebook-gruppe.

c. Studienævnet

Jonas fortæller om studienævnets arbejde.

Fra sidste SN-møde:

- Eksamensoverlap bliver ikke et problem på tværs af de forskellige klynger.
- Eksamensevalueringer. Vi venter med at implementere ændringer indtil efter udsendelse af rapport fra CUV. Derudover var VIP'erne heller ikke begejstreret over forslaget. Risiko for at evalueringen bliver en skrællespand. Kun motiverede studerende ville svare på evalueringsskema. Forslag om at der foretages en evaluering med holdrepræsentanterne. 3. semester må ligeledes gerne tage overvejelser med om eksamen fra sidste semester.
- Der bliver taget hånd om Kike's undervisning fra instituttets side.
- Frafaldet på cand.soc er utrolig højt på årgangene 2011 og 2012. Der er i øjeblikket flere ansatte, der arbejder på at udarbejde en frafaldsanalyse.

Områdestudienævnet.

- Vi arbejder for at få en suppleant til OSN.
- Derudover blev der snakket om snyd til eksamen. Det skal diskuteres på SN-mødet tirsdag. Gør vi nok på studiet for at informere om plagiat? Største årsag til snyd er plagiat. Har I oplevet snyd til eksamen? De studerende var ikke altid oplyste om at egne noter ikke måtte medbringes til eksamen. Snyd i økonometri til take-home opgaven. Mange grupper snakker sammen og det er ikke lovligt ifølge retningslinjerne for sådanne opgaver. Snyd ved obligatoriske opgaver er ligeledes et problem da de studerende her også snakker sammen. Obligatoriske opgaver er sidestillet med eksaminer og behandles på derfor på samme måde af universitetet/instituttet. OR bør være bedre til at informere de studerende om snyd. Sidespring: Med hensyn til IT-eksaminer er universitet i øjeblikket igang med et samarbejde om et it-system til eksaminer, og opgaven har været i udbud. Der vil dog gå nogen tid inden vi studerende bliver introduceret til det nye system.
- Eksamen på Skype. Er det noget der er opbakning til? Ja, mundtlig eksamen må gerne foregå over Skype, hvis der holdes tilsyn på det pågældende universitet eller eventuel nærliggende ambassade.
- Jonas har været på strategiseminar, hvor der blev snakket om udfordringer ved implementering af den nye SU reform. Jonas opdaterer OR, og informerer om hvad det betyder for os, når rapporten kommer.

SN-mødet i morgen.

- Fag med høje dumpeprocenter.
 - Skal VIP'erne give ekstra feedback? Ja det vil vi gerne have.
 - Hvad skal der ligge i en sådan feedback? Svar: vejledende løsning. Forelæserens egne tanker om, hvad der kunne være et svar til et givent svar. Kan være svær at gennemføre et fag, hvis ikke man ved hvilke fejl man har lavet. Gør det mundtligt, så kommer vi omkring problemet med en vejledende løsning. I øjeblikket har alle studerende ret til feedback fra underviser. Ikke yderligere formaliseret på Økonomi, da det ikke er brugt så ofte. Forslag om, at OR formidler de studerendes rettigheder, så vil det muligvis blive brugt mere. Forslag om, at der i stedet for eksamensevalueringer, udbydes en tilbagemelding fra forelæser enten skriftlig eller mundtlig.
- Skriftlighed for økonomer. Ville I være for eller imod mere skriftlighed på BA? Fedt med mere skriftligt arbejde. Det vil forebygge dumpeprocenter og den studerende bliver mere opdateret på hvor god man er. Mere træning inden BA vil være godt.

d. Akademisk råd

Intet nyt.

e. Departamental forum

Intet nyt.

7. Aktivitetsudvalg

a. Forskerrunde

Endnu en gang prøver vi med en forskerrunde. Denne gang afholdes den d. 13. november. Der inviteres 8 forskere til at fortælle om deres forskningsprojekter. Hver forsker får 15 min.

Hvis der er nogle der er interesseret i at hjælpe eller har forslag til navne/forskere så sig endelig til.

Skriv til Heidi, Ida eller Oeconrådets mails.

Forslag: Nina Smith, Christen Rex, Dan Münster, Robert Ormrod, Hans Frimor, Kike, Karina Skovvang, Martin Andreasen.

b. Soc/Oecon-aften

Til foråret afholder vi traditionen tro en soc/oecon-aften, hvor tidligere studerende kommer og fortæller om deres nuværende job, og hvordan de har brugt deres uddannelse. For at få fat i nogle interessante navne skal vi allerede nu være obs på mulige oplægsholdere. Henvendelser angående soc/oecon-aften sker til Heidi. Forslag til færdige oecon'er og soc'er modtages med kyshånd.

8. Studie Lounge - Task Force

Vi har fået 31.000 kr. til møbler, men de skal bruges inden årets udgang. Et råb om hjælp! Er der nogen der vil hjælpe? Mette har meget at se til p.t. og får ikke tid til at stå for det alene. ØF vil gerne være med, men der sker ikke så meget. ABC har også fået penge, men pengene er budgetteret til fjernsyn, kaffemaskine, etc. Fordi det er på universitet gælder der regler for at møblerne skal i udbud. Det skal være rengøringsvenligt, og der skal koordineres med studieadministrationen i S-bygningen. Der påtænkes, at der indkøbes 3-4 sofaer, samt borde og mindre stole. På grund af tid vælger vi selv at lave udbuddet.

Peter, Nikoline, og Lotte hjælper Mette.

9. Evalueringsudvalget

Evalueringsudvalget afholder midtvejsevaluering med 3. semester den 23. oktober og med 1. semester 29. oktober. Der bliver sendt mails ud til de indblandede parter (forelæsere, instruktører, mv).

10. Studiestartsudvalget

Evaluering af studiegruppe-ordningen gik rigtig godt. Og OR vil gerne rose de nye studerende for deres inputs.

11. Dimission

Charlotte har indstillet til at det holdes på FSA og ikke i universitetsparken, som er de vante rammer. Musikere er hyret. De samme som sidst. Derudover bliver maden bestilt fra Studenterhusfonden.

ØF holder fest dagen før i Aulaen, og drikkevarer fra festen afhentes om natten. Der er i øjeblikket meget rod i Aulaen, da Aulaen også bruges til undervisning. Dimissionsudvalget foreslår derfor, at den officielle del af dimissionen kommer til at foregå i S-bygningen. Hvis der er andre forslag til lokale modtages det med kyshånd.

12. Bladet Ø

Vi har ansat Anders Enghild som ny redaktør. Fra næste blad er Anders officielt ansat, og vi ser frem til samarbejdet.

13. Eventuelt

Studiepraktik. I uge 43 kommer der en håndfuld gymnasieelever og kigger. Torsdag d. 24. oktober kl.10-11 skal OR, ØF og KØN præsentere deres forening for de kommende studerende.

Christoffer, Peter og Nanette er på.